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Studien visar att föreslagen ny bebyggelse kommer att ge liten skuggpåverkan norr om 

planområdet sommartid. Vid vår- och höstdagjämning kommer bebyggelsen att medföra 

skuggning främst under förmiddagar. Inom området kring Ebbe Lieberhartsgatan plane-

ras för en omvandling till blandstad med en högre exploateringsgrad än idag. I en tätare 

stadsmiljö får en högre grad av skuggning från angränsande byggnader accepteras och 

går inte att undvika.  

Övriga 

26. Yimby gbg  

Är mycket positiva till planens ambitioner och utförande och ger en eloge för att de 

gamla byggnaderna bevaras och vidareutvecklas genom påbyggnad. Man ser gärna att 

planen behandlas och blir antagen så fort som möjligt så att fastighetsägaren kan börja 

bygga. 

27. Boende på Harald Stakegatan  

Ger en eloge för att de gamla byggnaderna bevaras och vidareutvecklas genom påbygg-

nad. Det ger kvarteret en möjlighet att upplevas som karaktärsrikt och varierat. 

28. Boende på Flötevägen 6, Vallda  

Instämmer i synpunkter från Yimby Gbg. 

Ändringar 
Stadsbyggnadskontoret bedömer att det med följande ändringar är lämpligt att gå vidare 

med förslaget.  

 

Utöver mindre justeringar föreslås följande: 

 Bostadsändamålet har utgått från kvarter närmast Mölndalsvägen. 

 Avgränsning av byggrätt har justerats mot spårvangsvändslingan. 

 Område med gemensamhetsanläggning har utökats 

 Planbestämmelser har kompletterats/justerats beträffande luftintag, balkonger, nock-

höjd, utfartsförbud samt kulturmiljö. 

 Plankartan har kompletterats med höjdbestämmelser för allmän plats. 

 

 

 

Gunnel Jonsson 

Planchef 

Carolina Högvall 

Planarkitekt
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Bilaga 1 - Sändlista samråd 

 

 

Kommunala nämnder och 
bolag m.fl. 

Fastighetsnämnden 

Göteborg Energi AB (Fjärrvärme) 

Göteborg Energi Gasnät AB 

Göteborg Energi GothNet AB 

Göteborg Energi Nät AB 

Göteborgs Stads Parkerings AB 

Idrotts- och föreningsnämnden 

Kretslopp och vattennämnden 

Kulturnämnden 

Lokalnämnden 

Miljö- och klimatnämnden 

Namnberedningen 

Park- och naturnämnden 

Räddningstjänsten Storgöteborg   

Stadsdelsnämnden i Centrum 

Stadsledningskontoret 

Lokalsekretariatet 

Trafiknämnden 

 

Statliga och regionala 
myndigheter m.fl. 

Business Region Göteborg AB 

Göteborgsregionen (GR) 

Lantmäterimyndigheten i Göteborg 

Luftfartsverket 

Polismyndigheten 

Länsstyrelsen 

PostNord Produktion VO Göteborg 

Skanova Nätplanering 

Svenska Kraftnät 

Swedavia AB 

Trafikverket, Region Väst 

Statens geotekniska institut 

Vattenfall Eldistribution AB 

Västtrafik Göteborgsområdet AB 

 

Sakägare 

Utsänt enligt fastighetsförteckning 

 

 

Bostadsrättsinnehavare, 
hyresgäster, boende 

Hyresgästföreningen Region V Sverige 

 

Övriga 

De som tidigare yttrat sig i ärendet, 

samt 

 

Fortum 

Handikappfören. Samarbetsorgan 

Naturskyddsföreningen i Göteborg 

Svensk Handel 

Swedegas 

 

 

 

 







  Avd Specialist och sakområden 
  Nina Galligani, Johan Jerling 
  2015-12-08   
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Figur 1 Trafikflöden 2013. 

 

 
Figur 2 Trafikflöden 2035 då trafikstrategins mål är uppnådda. 
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Postadress: 
403 40 Göteborg 

Besöksadress: 
Ekelundsgatan 1 

Telefon/Fax: 
010-224 40 00 
  

Webbadress: 
http://www.lansstyrelsen.se/vastrag

otaland/ 

E-post: 
vastragotaland@lansstyrelsen.se 

 

Anna Hendén 

Planarkitekt 

Samhällsavdelningen 

010-224 43 65 

anna.henden@lansstyrelsen.se 

 Göteborgs Stad 

Stadsbyggnadskontoret 

sbk@sbk.goteborg.se 

Samrådsyttrande över detaljplan för Bostäder och verksam-
heter norr om Lana i Göteborgs stad, Västra Götalands län 
Handlingar daterade 2015-06-17 respektive augusti 2015 för samråd enligt 5 kap 22 § plan- och bygg-

lagen (PBL 2010:900) 

 

Länsstyrelsens samlade bedömning 

Länsstyrelsen anser att det är positivt att ett buller- PM har tagits fram. 

Länsstyrelsen anser att det som Göteborgs Stad framför rörande buller kan 

anses vara synnerliga skäl och därmed kan det accepteras att frångå huvud-

regeln. Andelen bostäder i planen kan dock behöva reduceras ytterligare om 

det inte går att visa att ljuddämpad sida klaras för exempelvis hörnlägenhet-

er. Luftkvaliteten behöver utredas vidare liksom påverkan på miljökvalitets-

normer för vatten och geoteknik. Vidare behöver marken sannolikt saneras 

och en bestämmelse om detta behöver införas på plankartan. Slutligen be-

höver planens påverkan på väg E6 och riksväg 40 beskrivas genom att redo-

göra för hur stort tillskott trafiken i denna plan får på det statliga vägnätet, 

tillsammans med närliggande pågående planer. Det är i sammanhanget vik-

tigt att förstå hur trafikfördelningen mellan olika trafikplatser förväntas se 

ut. Då Trafikverket och Göteborgs Stad har olika trafikprognoser är det vik-

tigt att, dels visa på vilket sätt denna detaljplan är en del av Göteborgs Stads 

övergripande målstyrda planering, dels bemöta Trafikverkets årliga uppräk-

ning av trafiken. 

 

Synpunkter på sådant som kan aktualisera prövning 
Länsstyrelsen bedömer med hänsyn till ingripandegrunderna i 11 kap 10 § 

PBL och nu kända förhållanden att planen inte kan accepteras och den där-

för kan komma att prövas av Länsstyrelsen om den antas. Länsstyrelsen 

befarar att: 

 Riksintresse för kommunikation väg E6 och riksväg 40 kommer att 

skadas påtagligt. 

 

 Miljökvalitetsnormer (MKN) för vatten och luft inte följs. 

 

 Bebyggelse blir olämplig för människors hälsa och säkerhet med av-

seende på geoteknik, markföroreningar och buller. 
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Motiv för bedömningen 

Riksintresse kommunikation E6 och riksväg 40 

Planområdet ligger i nära anslutning till riksintresse väg E6 och riksväg 40. 

Göteborgs stad behöver därför beskriva hur planområdet påverkar dessa 

riksintressen. Det är också viktigt att beskriva planens påverkan tillsammans 

med övriga exploateringar i området, exempelvis kvarteret Tändstickan, 

Fredriksdalsgatan och Olofshöjd. Det är viktigt att beskriva vid vilka trafik-

platser som trafiken från dessa områden ansluter till det statliga vägnätet, 

hur stort tillskott på det statliga vägnätet som dessa planer medför och hur 

fördelningen ser ut mellan olika trafikplatser vid olika tider på dygnet. Hur 

ser trafikrörelserna ut och vilka färdsätt och målpunkter har de boende, idag 

och i framtiden? Ett prognosår 2035/2040 kan vara lämpligt att använda. Då 

Trafikverket och Göteborgs Stad har olika trafikprognoser är det viktigt att 

dels visa på vilket sätt denna detaljplan är en del av Göteborgs Stads över-

gripande målstyrda planering, dels bemöta Trafikverkets årliga uppräkning 

av trafiken. 

 

Miljökvalitetsnormer (MKN) för vatten 

I planen har vattenfrågorna i huvudsak hanterats mycket bra. Då det är ett 

ganska stort område som Göteborgs Stad planerar att omvandla till hård-

gjorda ytor, ska även den kortsiktiga påverkan på det befintliga dagvattensy-

stemet och dess påverkan på recipienten Mölndalsån bedömas. 

 

Miljökvalitetsnormer (MKN) för luft 

Det finns risk för överskridanden av MKN för luft inom planområdet. Där-

med behöver det göras en luftkvalitetsutredning i syfte att planera bostäder-

nas utformning och placering på bästa sätt ur ett hälsosperspektiv. I dagläget 

finns endast en översiktlig uppfattning om halterna i området och kunskap 

saknas om hur planens utformning kan komma att påverka luftkvaliteten i 

området samt vilka haltnivåer människor kommer att exponeras för vid bo-

städerna. I luftutredningen för FÖP för Mölndalsåns dalgång (Tomas Wisell, 

Uppdragsrapport 2013:2 ), bedömdes det vara nödvändigt att titta närmare 

på kvävedioxid i vissa områden som planeras för exploatering och samtidigt 

ligger i riskzonen för att klara MKN. Noggrannare utredning av partiklar i 

gaturummen bedömdes som nödvändigt för att kunna vara säker på att nor-

merna inte kommer att överskridas. Om hänvisning till tidigare utredningar 

inom annat detaljplanearbete görs fortsättningsvis behöver det tydligt besk-

rivas och motiveras varför utredningen är möjlig att tillämpa vid bedömning 

av MKN luft och hur bebyggelsen placeras på bästa sätt ur ett luftperspek-

tiv, inom just denna detaljplan. 

 

Geoteknik 

Länsstyrelsens befarar att bebyggelse blir olämplig med avseende på männi-

skors hälsa då tillräckliga geotekniska utredningar inte genomförts och er-

forderlig reglering inte återfinns på plankartan. Se yttrande från SGI daterat 

2015-09-21 som bifogas detta yttrande.  
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Markföroreningar 

Marken är i viss utsträckning förorenad och behöver sannolikt saneras innan 

nya byggnader uppförs. Att marken behövs saneras bör införas som en be-

stämmelse eller som en upplysning på plankartan.  

 

Buller 

Boverkets allmänna råd 2008:1 ska tillämpas. Trafikprognosen som ligger 

till grund för bullerberäkningarna måste motiveras ytterligare, se under ru-

brik ” Riksintresse kommunikation E6 och riksväg 40”.  

Länsstyrelsen anser att det som Göteborgs Stad framför kan anses vara syn-

nerliga skäl och därmed kan det accepteras att frångå huvudregeln under 

förutsättning att hälften av bostadsrummen i varje bostad har tillgång till en 

tyst eller ljuddämpad sida. När bostäder planeras där bullernivån blir mer än 

65 dBA, vilket förvisso är olämpligt och kräver synnerliga skäl som behövs 

motiveras, ska bostadsrum konsekvent orienteras mot den tystare sidan. Den 

tystare sidan bör ha viss rymd och vara relativt trevligt utformad. 

Enligt bullerberäkningarna klarar vissa av de bostäder som planeras i de 

övre våningsplanen inte ljuddämpad sida. Hur ska hörnlägenheter planeras? 

Planförslaget med bullerutredning behöver redovisa hur sådana lägenheter 

kan utformas för att klara en ljuddämpad sida. 

  

Kraftiga regn 

I tillhörande dagvattenutredning anges att en skyfallsmodellering visar att 

ytvattennivån inom området kan stiga upp över 1 meter över befintlig mark-

nivå vid ett 100-årsregn. Det rekommenderas därför att lägsta golvnivå 

höjdsätts 1 meter ovan befintlig marknivå för att förhindra översvämning 

vid en sådan situation. Rekommendationen har inte beaktats i planbeskriv-

ningen. Det behöver framgå om detta inte längre är ett behov utifrån hur 

man har utformat planområdet. 

Den reglering som återfinns i plankartan, med lägsta golvnivå på + 3,7 me-

ter eller att annat skydd mot översvämning ska finnas upp till denna nivå, 

görs utifrån översvämning från Mölndalsån och inte utifrån kraftiga regn. 

 
Synpunkter på granskningshandlingen 

Miljökvalitetsmål 

Länsstyrelsen anser det inte vara klarlagt att halterna på gårdarna når ner 

till” nivåer som inte innebär några hälsorisker för människor”. För att män-

niskors hälsa inte ska påverkas måste halterna ner till miljömålets nivåer och 

i många fall till och med lägre än miljömålet. För vissa luftföroreningar, till 

exempel partiklar, har man inte kunnat fastställa en lägsta nivå där förore-

ningarna inte längre påverkar hälsan.  

 

Länsstyrelsen anser att det är positivt att det blir ett krav i detaljplanen att 

tilluftsintag i byggnader mot Mölndalsvägen riktas mot väster. Om teknik 

som möjliggör ”avskiljning av ozon i intagsluften används”, är det positivt.  
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Detta yttrande har planhandläggare Nirmala Blom-Adapa beslutat 

och planhandläggare Anna Hendén föredragit. I den slutliga hand-

läggningen har även Lena Niklasson på Miljöavdelningen samt 

Patrik Jansson på Samhällsavdelningen, deltagit.  

 
 

Nirmala Blom-Adapa                                 

                                                                   Anna Hendén 

 
Detta beslut har godkänts elektroniskt i länsstyrelsens diariesystem. 

 
Bilaga för kännedom: 
Kopia av yttrande till Länsstyrelsen från SGI, daterat 2015-09-21 

 
Kopia till: 
Trafikverket 

SGI 

 
 

 


